
 
 

Besvarelse af spørgsmål 189 (alm. del), som Folketingets Sund-
hedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse 
den 1. februar 2008 
 
Spørgsmål 189: 
Ministeren bedes oplyse, hvor lang tid der skønnes at gå efter, at der er truffet be-
slutning om, at alfa-1patienter skal have mulighed for at blive behandlet med Pro-
lastin, før denne medicin kan leveres.  
 
Svar: 
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet bedt Sundhedsstyrelsen om en udta-
lelse. Sundhedsstyrelsen udtaler følgende: 
 
”En beslutning om at evt. tilbyde behandling med alfa-1-antitrypsin vil jf. besvarel-
sen af spørgsmål 186, dels forudsætte, at der tilvejebringes god og sikker dokumen-
tation for effekten af behandlingen, og dels en fornyet drøftelse i Sundhedsstyrel-
sens Rådgivende Udvalg, idet det dog understreges, at det i sidste ende er regioner-
ne, som træffer beslutning om, hvilke behandlinger der tilbydes i det danske sund-
hedsvæsen, og hvornår de tilbydes.” 
 
Jeg kan tilføje, at jeg lægger afgørende vægt på, at en eventuel rådgivning fra 
Sundhedsstyrelsens side tilvejebringes så hurtigt som muligt, så den ikke unødig 
forsinker indførelsen af et effektivt lægemiddel.  
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